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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Diana Latiș, 86 de puncte, printre primii intrați în anul 2023: ”La

aceasta facultate, cantitatea de informație care trebuie asimilata în timpul scurt al

unui semestru este enorma, explicațiile nu sunt întotdeauna pe înțelesul nostru.

Seminarele sunt cele care mai salveaza cât de cât situația, în cadrul acestora putând

discuta mai aplicat teoria predata la cursuri. Practica ne-ar fi cea mai utila”

Diana Victoria Latiș a fost admisa anul trecut la Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București,

punctajul obținut la concurs poziționând-o în top 10.  Tânara a manifestat înca din perioada gimnaziului

interes pentru domeniul juridic. De-a lungul liceului, acesta a sporit și prin intermediul carților parcurse și

filmelor vizionate.  „Dreptul nu a fost singura mea opțiune, întrucât luasem în calcul Medicina și

Conservatorul.  Decizia în favoarea Facultații de Drept am luat-o în clasa a XI-a, inițial optând pentru cea

din cadrul Universitații Babeș-Bolyai, Cluj-Napoca, fiind mult mai aproape de casa. Totuși, dupa ce m-am

interesat de ce are de oferit Universitatea din București și având sprijinul doamnelor profesoare care m-au

pregatit pentru admitere, am hotarât sa studiez în Capitala”, marturisește interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Examenul de admitere l-a trecut cu 86 de puncte, fiind printre primii admiși din anul sau. A așteptat cu nerabdare

rezultatul, bucurându-se enorm de succesul realizat. „Ma regaseam printre primii zece și mi se parea ireal. Bucuria

resimțita mi-e greu sa o pun în cuvinte. Eram foarte mulțumita de punctajul de la gramatica, eram mândra sa ma

știu studenta la București și ma simțeam ușurata de presiunea îndelungata a admiterii. Faptul ca m-am clasat

printre primii admiși reprezinta o realizare pentru mine. Munca și pregatirea depuse pentru admitere au meritat

toate eforturile. Punctajul, pe lânga fericirea pe care mi-a adus-o, prezinta și unele avantaje, precum faptul ca am

posibilitatea de a fi repartizata la materiile opționale pe care mi le doresc”, povestește Diana.

Înainte de a ajunge în București, a fost eleva Colegiului Național „Ioan Slavici” Satu Mare, la profilul

Matematica-Informatica, bilingv engleza. Diana își amintește ca, în semestrul al doilea al clasei a IX-a, a început

perioada de carantina, care i-a permis sa-și petreaca zilele de școala în confortul camerei sale. „Școala online a

avut avantaje și dezavantaje. Socializarea a atins un prag minim, studiul individual a devenit principala metoda de

învațare și am avut șansa sa ma focusez mai mult pe hobby-uri, putând sa citesc în voie și sa lucrez la repertoriul

meu muzical. Urmatorii doi ani s-au desfașurat într-un sistem hibrid, greoi dupa parerea mea. Clasa a XII-a a

trecut parca într-o clipita, ocupațiile cele mai importante fiind pregatirea pentru Bacalaureat, pregatirea pentru

admitere și gestionarea timpului”, explica studenta.
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Odata ce a venit în Capitala a conștientizat diferențele existente între viața de elev și cea de student. „Ceea ce m-a

surprins este flexibilitatea timpului. Programul difera în funcție de zile, prezențele la curs nu constituie un element

obligatoriu, cu mici excepții, și am posibilitatea sa îmi organizez timpul de învațare dupa bunul plac. Exista o

libertate în viața de student care ma încânta. O alta mare schimbare este independența. Fiind departe de casa,

mentalitatea se modifica, apar alte prioritați, perspective din care nu am privit lumea pâna sa ma mut la București”,

precizeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

A încheiat deja și prima sesiune și astfel a avut posibilitatea sa se familiarizeze cu exigențele examenelor de la

Drept. „Am auzit de la studenții mai mari de stresul unei sesiuni și de bucuria unui 5, de cum Bacalaureatul nu se

compara cu sesiunea și de cât de receptiv devine studentul în sesiune. Într-adevar a fost o perioada stresanta, am

învațat 8-10 ore pe zi, mi-am facut griji pentru vestitul examen de ISDR, am consumat multa cofeina și m-am dus

la examene cu inima în dinți. Cele mai mari emoții le-am avut pentru primul examen, cel de Teoria generala a

dreptului, și pentru examenul oral, cel de Drept constituțional. Am trecut cu bine peste toate și chiar cu note

frumoase. Scopul meu a fost, în primul rând, sa nu am restanțe, așa cum sunt sigura ca își dorește fiecare student”,

arata Diana.

Având în vedere experiența pe care o are pâna acum, tânara le transmite celor care doresc sa se îndrepte catre

Facultatea de Drept sa se pregateasca pentru admitere din timp, sa fie consecvenți și staruitori. „Admiterea nu este

un examen ușor. Ar fi bine sa își stabileasca prioritațile și sa se dedice pregatirii odata ce decid ca vor la Drept, sa

lucreze de mai multe ori subiectele date în anii anteriori și sa tinda spre punctaje cât mai mari. În al doilea rând,

i-aș sfatui sa își gaseasca o plasa de siguranța, în caz de orice: sa își depuna dosarul și la alte facultați. Nu se știe

niciodata ce se poate întâmpla, oricine poate avea o zi mai proasta și ar fi riscant sa nu aiba un plan B, indiferent

cât de siguri se simt pe ei în privința admiterii la Drept”, detaliaza studenta.

Fiind abia în primul an de studiu nu și-a stabilit înca un mentor în acest domeniu. Totuși, are profesori pe care îi

admira pentru gândire, profesionalism și pasiune pentru Drept. De asemenea, a avut ocazia sa cunoasca oameni

impresionanți prin cele câteva conferințe la care a participat, cu unii chiar reușind sa stea de vorba și sa afle mai

multe despre munca și dedicarea pe care aceștia le-au învestit în carierele lor. „În acest moment, cel mai atractiv

curs pentru mine este cel de drept civil. Prin prisma acestuia mi s-a impus o noua viziune asupra situațiilor pe care

le traim zilnic în societate, am descoperit complexitatea unui contract, importanța detaliilor și riscurile exprimarii

nepotrivite. Aștept, în același timp, anul II de studiu și celelalte ramuri de drept pe care urmeaza sa le studiez. Cea

mai mare prezența se înregistreaza la cursurile de Drept civil, predate de conf. univ. dr. George-Alexandru Ilie și 

prof. univ. dr. Flavius-Antoniu Baias, la cursurile de Drept administrativ predate de fost senator prof. univ. dr.

Verginia Vedinaș, la cursul de Drept roman al prof. univ. dr. Dan Oancea și cel de Instituții politice al prof. univ.

dr. Ștefan Deaconu”, adauga interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Se focuseaza pe posibilitatea de a urma cât mai multe stagii de practica

Deocamdata nu a avut posibilitatea de a simți care este atmosfera de lucru într-o firma de avocatura, dar aceasta

etapa urmeaza cât mai curând. Fiind abia în anul I are ca principal scop licența, gândindu-se sa-și continue studiile
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ulterior, fara a știi înca spre ce ramura a Dreptului se va îndrepta în vederea specializarii. „Pâna acum, Dreptul

civil și cel constituțional îmi stârnesc cel mai mult interesul. Opțiunile de cariera mi le las deschise. Intenționez sa

fac stagii de practica atât la cabinete de avocatura, cât și la judecatorii și parchete, sperând astfel sa gasesc locul

care mi se potrivește cel mai bine și care ma reprezinta. Studiul în strainatate este o oportunitate pe care greu aș

refuza-o. Sper ca în viitor ma întâlnesc cu o asemenea șansa. Mi-ar placea sa studiez în vestul Europei și/sau în

țarile nordice”, detaliaza tânara.

Referitor la programa de învațamânt actuala, Diana este de parere ca ar trebui redusa teoria în favoarea practicii.

„Înțeleg importanța teoriei și formarea unei baze pentru practicarea dreptului, dar mi-e teama ca teoria fara o

practica echivalenta este bulversanta. Adevarul este ca, la aceasta facultate, cantitatea de informație care trebuie

asimilata în timpul scurt al unui semestru este enorma, explicațiile nu sunt întotdeauna pe înțelesul nostru și

apelam la bine-cunoscuta memorie mecanica dezvoltata în liceu, în defavoarea noastra. Totuși, pentru promovarea

anumitor examene, recurgem la metoda învațarii mecanice din lipsa de timp și din lipsa de obișnuința cu stilul de

predare al unor profesori, neînțelegând ceea ce „învațam” și tinzând doar spre promovarea examenelor. Seminarele

sunt cele care mai salveaza cât de cât situația, în cadrul acestora putând discuta mai aplicat teoria predata la

cursuri. Practica ne-ar fi cea mai utila. Așa putem vedea punerea în aplicare efectiva a teoriei, dinamica unui

cabinet de avocatura, cursul unui proces, activitatea unui jurist, a unui magistrat, a unui parlamentar etc. și așa

putem intra în contact și cunoaște persoane din domeniul juridic, totodata vazând ce presupune fiecare ocupație din

domeniul dreptului și ce anume ni se potrivește”, argumenteaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

În ceea ce privește ușurința cu care un absolvent de Drept se poate integra pe piața muncii, studenta considera ca

totul depinde de anumiți factori. „Atât timp cât întrunește condițiile și are calitațile cerute pe piața muncii,

integrarea pe piața muncii ar trebui sa fie relativ accesibila. Un element care ar facilita atât accesul, cât și

integrarea absolventului pe piața muncii ar fi ca membrii familiei acestuia sa fie în domeniu. În același timp,

trebuie avute în vedere disponibilitatea locurilor de munca și concurența”, încheie Diana Victoria Latiș.

                                                         Citește și

→     Diana Maria Gogoașa, cel mai mare punctaj la examenul organizat de   Facultatea de Drept în anul

2021: Pentru o perspectiva mai aplicata   asupra profesiilor juridice, consider ca ar fi benefica

suplimentarea   orelor obligatorii de practica. 60, respectiv 90 de ore pe an, nu sunt   suficiente pentru ca

un student sa-și formeze o opinie completa despre   profesiile juridice

→     Mihai Adelin Lungu, 90 de puncte la examen și zece pe linie: Notele   n-ar  trebui sa reprezinte un

obiectiv în sine, ci mai degraba o   consecința a  unei pregatiri serioase, constante, în care acumulezi noi  

cunoștințe,  înveți sa faci analogii, sa raționezi și sa aplici   informația învațata  în contexte practice. Rodul

învațarii nu e nota   finala, ci bagajul  intelectual acumulat, pe care va trebui sa-l preiei   ca atare și sa-l 

perfecționezi în viața profesionala

 →    Alexia Rizoiu, 85 de puncte la examenul organizat de Facultatea de  Drept în anul 2022:

”Cuvântul-cheie în jurul caruia îmi concentrez  activitatea de student este echilibrul. Satisfacția pe care o

obții dupa  ce ai reușit sa înțelegi înca un concept sau o instituție a dreptului  nu se compara cu nimic

altceva; simți ca ai mai facut un pas spre a  deveni profesionistul care îți dorești sa fii” 
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